

Referat af møde i Torvegruppen den 19. marts kl. 16-17.45

Afbud: fra Lars Josephsen, Lis Schertiger.

Der blev bestilt en kande kaffe.

Tilstede: Ruth Plovgaard, Sia Boesen, Gitte Krogh Andersen, Øystein Leonardsen, Maja Vestergaard, Johannes Müller, Nina Lisfeldt, Jane Lytthans, Jette Philipsen, Bjørn Henrichsen Christine Levi. Mette Rathdach (sekretariatet)

Dagsorden

1. Valg af mødeleder
 2. Valg af referent
 3. Hvad er der sket siden sidst
 - a) nyt fra forvaltningen
 - b) nyt fra gruppen
 - c) Forprojekt - indstilling til lokaludvalget i april
 4. Forårsudflugt
 5. Valg til lokaludvalg og kommende aktiviteter i lokaludvalget
 6. Eventuelt
 7. Næste mødet
-

Referat

1. Valg af mødeleder

Ruth blev valgt

2. Valg af referent

Mette blev valgt

3) Hvad er der sket siden sidste møde?

a) Nyt fra Forvaltningen

Øystein orienterede om, at der ikke er sket væsentlige ændringer siden sidst.

Forvaltningen arbejder fortsat på at udarbejde en **ansøgning til Realdania**.

Ansøgningen forudsætter medfinansiering fra kommunen – og omvendt.

Der søges om midler til at udvikle og etablere en partnerskabsproces, som skal skabe grundlag for både erhvervsrettede og sociale aktiviteter på torvet. Derudover omfatter ansøgningen byrumsinventar, som kan understøtte disse aktiviteter. Ambitionen er samtidig at etablere en driftsorganisation, der kan sikre en forankring af aktiviteter på

lang sigt. Forvaltningen arbejder således på en ansøgning til Realdania samt et oplæg til kommunens budget 2027. Sigtet er at få finansiering til 3-4-års projektudvikling.

Øystein fortalte også at **flere partier har vist interesse for torvet** med spørgsmål og idéer. Det er positivt, men forvaltningen forventer ikke at der afsættes midler i overførselssagen – bortset fra muligvis til udskiftning af toiletbygningen. I stedet vil det være mere realistisk ved budgetforhandlingerne om budget 2027.

Afslutningsvis orienterede Øystein, at der afholdes Københavns Arkitekturfestival 2027. I den forbindelse kan der være mulighed for at overtage en pavillon eller lign. til torvet.

➔ Den mulighed var gruppen tøvende overfor, da den vurderer, at der er behov for yderligere viden om rammerne for tilbuddet mv. Det er for løst et grundlag at træffe beslutning ud fra.

b) Nyt fra Torvegruppen

Ansøgning til lokaludvalget

Jette orienterede om, at der er kommet en puljeansøgning fra Co-Exits vedr. en undersøgelse af torvet. Forretningsudvalget indstiller puljeansøgningen til afvisning. Den beslutning var der umiddelbart opbakning til i gruppen.

Generalforsamling i torvenetværket

Sia fortalte at der havde været generalforsamling i Torvenetværket: Man fortsætter med plantekasser og de får en kærlig hånd af Torvenetværket i samarbejde med KTF. Der er også planlagt aktiviteter på torvet og søgt om tilladelse til det.

c) Indstilling til lokaludvalget i april om et forprojekt for torvet

På Sias opfordring drøftede gruppen en idé og et forslag til at få konkretiseret ideen om torvehandle-aktiviteter mv. i samarbejde med Bjørn Henrichsen og Hans Peter Hagensen yderligere.

Der er behov for nogle tegninger og evt. en form for aktøranalyse, som kan være et forarbejde til det egentlige projekt, som forvaltningen søger penge til. En art salgsmateriale, der kan visualisere mulighederne på torvet.

Der var delte meninger om forslaget, men flertallet i gruppen syntes ideen var god. Arbejdsgruppen vil lave en indstilling til lokaludvalgsmødet i april 2026 og foreslår en ramme på 30.000 kr. til at få udformet ideen.

➔ Mette taler nærmere med Bjørn Henrichsen og vil koordinere med gruppen forud for lokaludvalgsmødet i april.

4. **Forårsudflugt – studietur til forskellige pladser.**

Gruppen har talt om at lave en studietur rundt i byen for at studere pladser og torve mv.

➔ Det blev besluttet at udsætte ideen.

5. Valg til lokaludvalg og kommende aktiviteter i lokaludvalget

Mette fortalte kort om, at valget til lokaludvalg kunne betyde en anden organisering i lokaludvalget endnu, hvilket også kunne påvirke Torvegruppen.

6. Eventuelt / øvrige drøftelser

- Gitte tilbød at indhente data fra politiet ang. antallet af sager på Christianshavns Torv forud for hvert møde.
- Gitte foreslog, at lokaludvalget skulle arbejde politisk på muligheden for opholdsforbud på Torvet.
- Jette fortalte kort om det seneste dialogmøde. Fra politiets side er man tilbageholdende med arbejde med opholdsforbud, da forbuddene mangler reelle konsekvenser.
- Gitte og Johannes foreslog at synes gruppen skal komme med bud på midlertidige konkrete byrumsforbedringer her og nu.
- Gruppen blev enig om at det er en god idé at få drøftelsessager på dagsordenen, så der dagsordenen ikke skrider.
- Ruth udtræder af lokaludvalget og kan derfor ikke være tovholder længere. Ruth blev takket for sin rolle som tovholder i gruppen.

7. Næste møde i gruppen torsdag den 30. april kl.17